الشروط العامة لإصدار الاعتمادات المستندية

Attachment A: General Conditions for Documentary Letter of Credit Issuance



- The General Conditions for Documentary Letter of Credit Issuance, signed by the customer (hereinafter referred to as the "Customer"), are an integral part of any credit application signed by the Customer

- Alinma Bank (hereinafter referred to as the "Bank") issues a Documentary Letter of Credit to the Customer's account to the benefit of a beneficiary (hereinafter referred to as the "Beneficiary").

- تعد "الشروط العامة لإصدار الاعتمادات المستندية" جزءًا لا يتجزأ من طلب إصدار

أي اعتماد موقع من العميل

- يُصدر مصرف الإنماء -ويشار إليه بـ"المصرف"- لحساب العميل اعتماداً مستندياً

-ويشار إليه بـ"العميل"- لصالح مستفيد -ويشار إليه بـ"المستفيد"-.

أقر العميل بقبوله وموافقته علم الشروط الآتية The customer acknowledges and agrees to the followingterms and conditions

1. Each Documentary Letter of Credit will be subject to the Uniform Customs and Practice (UCP) for Letters of Credit (revised version 2007) issued by the International Chamber of Commerce (Publication 600) or any subsequent amendments, without prejudice to Shariah rules. In case of any discrepancies between what is mentioned in the Documentary Letter of Credit application and the UCP, the conditions expressly stated in the Documentary Letter of Credit shall apply.

2. Each Standby Letter of Credit, as per the Bank's choice, will be subject to the Uniform Customs and Practice (UCP) for Letters of Credit (revised version 2007) issued by the International Chamber of Commerce (Publication 600), or any subsequent amendments, or the International Standby Practices (Version 1998), issued by the International Chamber of Commerce (Publication 590) or any subsequent amendments, without prejudice to Shariah rules. The Customer is committed to the terms and conditions of these publications regarding his application and to any subsequent amendments. In case of any discrepancies between what is mentioned in the Standby Letter of Credit and the UCP or the International Standby Practices, the conditions expressly stated in the Standby Letter of Credit shall apply. The Customer is also committed to accept any claims on the Bank arising as a result of the Bank's payment liabilities if such claims reconcile with the Standby Letter of Credit.

3. The Customer is liable, at his own expense, to obtain all licenses, permits and documents required by the rules and regulations issued by various governmental authorities and any other authorities, and to submit them to the Bank. The Customer shall comply with all local and foreign laws, including import and export regulations, applicable to the basic commercial dealings related to credit opening, customs clearance or any necessarily required action to execute the Documentary Letter of Credit, whether locally or abroad, whether Sight Letter of Credit or Acceptance Letter of Credit, even after opening the Documentary Letter of Credit. The Customer will bear all risks related to any failure to receive the shipment.

4. The Customer authorizes the Bank, upon opening the Documentary Letter of Credit, to debit his account, without notice, for a cash collateral according to the Credit Facilities Agreement, as well as for all costs, expenses, payments, drawings and promissory notes accepted or paid by the Bank, or any charges or expenses burdened by the Bank under the Documentary Letter of Credit. The Bank is entitled to request additional cash collateral, as may be necessary, as a collateral guarantee against the fulfillment of the Customer's liabilities. The Customer also authorizes the Bank to collect the amount in Saudi Arabian Riyals or the equivalent in foreign currency at the exchange rate prevailing on the deduction date.

5. The Bank will retain the cash collateral as a guarantee of the Documentary Letter of Credit and the Bank is entitled to use it against any current liabilities on the Customer's side that may come due to the Bank.

6. The Customer, hereby exempts the Bank, its correspondent banks and their agencies from any responsibility related to incomplete or invalid credit documents or processes, whether in form or substance, related to services, performance, shipment, quantity, quality, price or insurance included in the Documentary Letter of Credit if the default is beyond the reach of the Bank, its correspondent banks and their agencies. The Customer agrees to pay the documents' value to the Bank upon receiving a notice from it determining the documents' value according to the prevailing exchange rate on the documents' payment date.

7. In case of non-execution or cancellation of the Documentary Letter of Credit, for whatsoever the reason, including application of the law, the Customer authorizes the Bank to refund the cash collateral, if any, to the Customer's account in Saudi Arabian Riyals if the cash collateral was denominated in Saudi Arabian Riyals. However, if the cash collateral was denominated in a foreign currency, it will be refunded in the same currency if the Customer has an account in that currency, or in Saudi Arabian Riyals, according to the exchange rate prevailing on the date of refund. The Customer shall be liable for indemnifying the Bank against all costs and expenses burdened by the Bank, its correspondent banks and their agencies in connection to any non-execution or cancellation of the Documentary Letter of Credit for any reason beyond the reach of the Bank, its correspondent banks and their agencies.

8. The Customer agrees to pay the Bank, at first demand, the amount of each withdrawal or payment reimbursed by the Bank under the Documentary Letter of Credit, in addition to all costs and expenses borne by the Bank, its correspondent banks and their agencies, directly or in directly, in connection with the Documentary Letter of Credit.

1. كل اعتمادٍ مستندى سيكون خاضعاً للأصول والأعراف الموحدة للاعتمادات المستندية (طبعة منقحة 2007) أو المستندية (طبعة منقحة 2007) الصادرة من غرفة التجارة الدولية (منشور 600) أو أي تعديلات لاحقة، وذلك بما لا يخالف أحكام الشريعة الإسلامية. وفي حال وجود أي تعارض بين ما جاء في الاعتماد وبين الأعراف الموحدة؛ فيسري تطبيق الشروط المنصوص عليها صراحة في الاعتماد.

2. كل اعتماد ضمانٍ سيكون خاضعاً، حسب اختيار المصرف، الأصول والأعراف الموحدة للاعتمادات المستندية (طبعة منقحة 2007) الصادرة من غرفة التجارة الدولية (منشور 600) أو أي تعديلات لاحقة، أو الممارسات الدولية لاعتمادات الضمان (طبعة 1998)، الصادرة من غرفة التجارة الدولية (منشور 590) أو أي تعديلات لاحقة، وذلك بما لا يخالف أحكام الشريعة الإسلامية. وقد التزم العميل بأحكام وشروط ذلك المنشور فيما يخص الطلب المقدم من قبله وبأي تعديلات لاحقة، وفي حال وجود أي تعارض بين ما جاء في اعتماد الضمان وبين الأعراف الموحدة أو الممارسات الدولية لاعتمادات الضمان، فيسري تطبيق الشروط المنصوص عليها صراحة في اعتماد الضمان. كما التزم العميل بقبول أي مطالبات على المصرف تنشأ نتيجة لالتزام المصرف بالدفع إذا كانت تلك المطالبات مطابقة لاعتماد الضمان.

8. التزم العميل -على حسابه الخاص- باستخراج جميع التراخيص والمستندات والوثائق التي تفرض الأنظمة واللوائح استصدارها من مختلف الجهات الحكومية وغيرها، وتقديمها للمصرف. كما التزم العميل بجميع القوانين الأجنبية والمحلية، بما في ذلك أنظمة التصدير والاستيراد القابلة للتطبيق على التعاملات التجارية الأساسية، سواء فيما يتعلق بفتح الاعتمادات، أو الفسح الجمركي، أو أي إجراء لازم لاستكمال تنفيذ الاعتماد سواء أكان محلياً أم خارجياً، وسواء أكان اعتماد اطلاع أم قبول، ولو بعد فتح الاعتماد. كما التزم العميل بتحمل جميع مخاطر عدم تسلم الشحنة.

4. فوض العميل المصرف -عند فتح الاعتماد- بأن يقيد على حساب العميل غطاء نقدياً، وفق ما جاء في "اتفاقية التسهيلات الائتمانية"، إضافةً إلى جميع الأجور والنفقات والمدفوعات والمسحوبات والكمبيالات التي يقبلها المصرف أو يدفعها، أو أي نفقات أو مصاريف يتكبدها المصرف بموجب الاعتماد، وذلك دون توجيه إشعار إلى العميل. وللمصرف الحق في طلب غطاء نقدي إضافي، حينما يرى ذلك ضورياً، كمزيد ضمان مقابل وفاء العميل بالتزاماته. كما فوض العميل المصرف بتحصيل المبلغ بالريال السعودي أو ما يعادله بالعملة الأجنبية وفقاً لسعر الصرف السائد في تاريخ الخصم.

5. يحتفظ المصرف بالغطاء النقدي بصفته ضماناً للاعتماد، كما يجوز له استخدامه مقابل أي التزامات حالة علم العميل، ويمكن أن تصبح مستحقة للمصرف.

6. أعفى العميل المصرف وبنوكه المراسلة ووكلائها؛ من أي مسؤولية بسبب عدم اكتمال أو صحة مستندات أو إجراءات الاعتماد شكلاً أو موضوعاً في كل ما يرتبط بالخدمات أو التنفيذ أو الشحنة أو الكمية أو الجودة أو السعر أو التأمين؛ المشمولة بالاعتماد، إذا كان التقصير خارجاً عن إرادة المصرف أو مراسليه أو وكلائهم. وقد وافق العميل على أن يدفع قيمة المستندات للمصرف فور تسلمه إشعاراً منه، ويحدد المصرف قيمة المستندات وفقاً لسعر الصرف السائد في تاريخ دفع العميل لقيمة المستندات.

7. في حال عدم تنفيذ الاعتماد أو إلغائه لأي سبب كان، بما في ذلك تطبيق القانون؛ فإن العميل يفوض المصرف بإرجاع مبلغ الغطاء النقدي -إن وجد- إلى حساب العميل بالريال السعودي إن كان الغطاء بالريال السعودي، وإن كان الغطاء بالعملة الأجنبية فإن الإرجاع سيكون بتلك العملة إذا كان لدى العميل حساب بذلك، أو بالريال السعودي وفقاً لسعر الصرف السائد في تاريخ الإرجاع. وقد التزم العميل بتعويض المصرف عن جميع الأجور والمصاريف التي تحملها المصرف ومراسلوه ووكلاؤهم فيما يتعلق بأي من حالات عدم تنفيذ الاعتماد أو إلغائه؛ لأي سبب خارج عن إرادة المصرف أو مراسليه أو وكلائهم.

8. وافق العميل على أن يسدد للمصرف عند أول مطالبة مبلغ كل عملية سحب أو دفعة تم تسديدها من قبل المصرف بموجب الاعتماد، وكذلك جميع الأجور والمصاريف التي تحملها المصرف ومراسلوه ووكلاؤهم بصورة مباشرة أو غير مباشرة فيما يتعلق بالاعتماد.

- 9. The Customer agrees to sign any documents or assignments, execute any transfers, and provide any deeds that may be requested by the Bank to complete their endorsement procedures in the Bank's name or in the name of any purchaser of the documents and goods covered by the Documentary Letter of Credit.
- 10. If the Customer does not pay the Bank or undertake to pay the Bank all principal amounts, commissions and charges related to the Documentary Letter of Credit, the Bank will have the right, without notice or acceptance by the Customer or any other party, to sell the documented goods, and to satisfy all costs of shipment, insurance, sale expenses, principal amount, commission and any other payment incurred by the Bank from the sale value; and the Customer shall be liable for compensating the Bank for any shortfall after such sale of goods.
- 11. If the Bank is not sure whether the Beneficiary used the Documentary Letter of Credit, or whether any other hindrance occurred, the Customer will have no right to claim release from any liability or to claim any refund of the cash collateral that he provided until obstacles or doubted aspects are cleared, and any accounts related to the Documentary Letter of Credit are settled.
- 12. In case of any increase in the credit amount, or any extension in the time for submitting drawing documents or accepting documents, or in the event that the terms of the Documentary Letter of Credit are amended by the Customer, or in case of any action taken by the Bank or its correspondent banks according to any such increase, extension or amendment, these general conditions for the issuance of the Documentary Letter of Credit will apply.
- 13. The Customer's liabilities specified in these General Conditions for Documentary Letter of Credit Issuance, shall be binding on his representatives, successors, and heirs; and the Customer will have no right to assign any of his rights or liabilities without the prior written consent of the Bank.
- 14. The Customer is liable for indemnifying the Bank against all proceedings, actions, suits, claims, damages, costs, legal attorney fees and expenses that the Bank may incur in relation to the Documentary Letter of Credit if the default is beyond the control of the Bank, its correspondent banks, or their agencies.
- 15. The Customer authorizes the Bank to amend, add or omit any documents or conditions listed in the Customer's application if it finds it necessary or preferable for the Documentary Letter of Credit's compliance, in form and substance, with Saudi laws and regulations.
- 16. The Customer authorizes the Bank to fully oversee the Documentary Letter of Credit, at the Bank's sole discretion. This oversight includes the determination of the actions to be taken in connection with the acceptance of required documents submitted under the Documentary Letter of Credit and their compliance. The Customer also authorizes the Bank to pay any payment order provided under any Documentary Letter of Credit regardless of any dispute between the Customer and the Beneficiary.
- 17. The Customer's responsibilities to the Bank under these General Conditions for Documentary Letter of Issuance shall not be linked to or affected by any claim, dispute, case or legal or Shariah right between the Customer and the Beneficiary and/or a third party, or any change in the legal structure or the commercial activity of the Customer.
- 18. If the Customer applies for the issuance of a transferable Documentary Letter of Credit, the Bank shall not be responsible for the validity or accuracy of any transfer, or the identity of any person set out in the transfer, withdrawal, promissory note or in any other documents.
- 19. With regard to the Import Letter of Credit, the Customer agrees that the following items shall be included in the Documentary Letter of Credit as the Bank may deem required:
- 19.1. (This item is in regard to CIF letters of credit) Sea/air/truck CIF insurance policy or certificate, in duplicate in the currency of the Documentary Letter of Credit and in negotiable form made out in the name of Alinma Bank, for the full invoice value plus ten percent (10%) covering the cargo under insurance policy Category A with extended coverage including all goods shipment risk, strike risk and war risk clauses. The insurance document must not contain clauses stating that it is subject to franchise or an excess deductible.
- 19.2. (This item is in regard to CIF letters of credit) Sea/air/truck CIF certificate appended to the insurance policy issued by the insurance company stating:
- (1) Name of the insurance company
- (2) Address of its principle office
- (3) Country in which it is incorporated

The insurance company must certify on the insurance certificate that it has a duly qualified and appointed agent or representative in the Kingdom of Saudi Arabia. This certificate must be certified by a chamber of commerce in the country of the exporter.

- 19.3. A certificate appended to Bill of Lading (sea/air/truck consignment note) issued and signed by the owner, agent or captain of the vessel/plane/truck stating:
- (1) Name of the vessel and previous names, the name of the plane and its flight number, or the name of the trucking company and the truck number.
- (2) Nationality of the vessel/plane/truck
- (3) Owner of the vessel/plane/truck
- (4) The names of ports, airports or borders through which the vessel/plane/truck plans to pass en route to Saudi Arabia.

9. وافق العميل على توقيع أي مستندات أو تنازلات، وتنفيذ أي حوالات، وتقديم أي صكوك يمكن أن يطلبها المصرف؛ لإتمام إجراءات تجييرها باسم المصرف أو أي مشتر للمستندات والبضائع التي يغطيها الاعتماد.

10. إذا لم يسدد العميل إلى المصرف، أو يتعهد بسداد جميع المبالغ الأصلية والعمولات والأجور المتعلقة بالاعتماد؛ فيحق للمصرف وبدون إشعار أو موافقة العميل أو أب جهة ذات مصلحة، بيغ البضائع الموثقة بالمستندات، ويستوفي المصرف من ثمن البيع جميع تكاليف الشحن والتأمين ومصاريف البيع والمبلغ الأصلي والعمولة وأب مدفوعات أخرى تكبدها، ويبقى العميل مسئولاً عن تعويض المصرف عن أب نقص متبق بعد هذا البيع.

11. في حال عدم تمكن المصرف من التحقق في استخدام المستفيد للاعتماد، أو حصلت أي معوقات أخرى؛ لا يحق للعميل أن يطلب تحريره من أي التزام عليه، أو إرجاع أي مبلغ غطاء نقدي قد قدمه؛ إلى أن يتم التخلص من جميع المعوقات أو الجوانب المشكوك فيها، وأن يتم بشكل نهائي وتام تسوية أي حسابات تتعلق بالاعتماد.

12. في حال أي زيادة في مبلغ الاعتماد، أو أي تمديد في وقت تقديم مستند السحب أو قبول المستندات، أو إجراء تعديل من العميل على شروط الاعتماد، أو أي إجراء يتخذه المصرف أو مراسلوه وفقاً لهذه الزيادة أو التمديد أو التعديل؛ فيتم تطبيق هذه "الشروط العامة لإصدار الاعتمادات المستندية".

13. ستكون مسؤوليات العميل المحددة، بموجب هذه "الشروط العامة لإصدار الاعتمادات المستندية"؛ ملزمة لممثلي العميل، ولكل من يخلفه، ولازمة له في تركته، ولا يجوز للعميل التنازل عن أي من حقوقه أو مسؤولياته بدون موافقة خطية مسبقة من المصرف.

14. التزم العميل بتعويض المصرف عن جميع الإجراءات أو القضايا أو الدعاوم أو المطالبات أو الأضرار أو التكاليف أو أتعاب المحامين أو المصاريف التي يمكن أن يتكبدها المصرف فيما يتعلق بالاعتماد، إذا كان التقصير خارجاً عن إرادة المصرف أو مراسليه أو وكلائهم.

15. فوض العميل المصرف بتعديل أو إضافة أو حذف أب مستندات أو شروط واردة في طلب العميل؛ إذا رأم المصرف ذلك ضرورياً أو مستحسناً لالتزام الاعتماد -شكلاً أو مضموناً- بالأنظمة والقوانين السعودية.

16. فوض العميل المصرف بالإشراف الكامل على الاعتماد، بالأسلوب الذي يراه المصرف بمحض اختياره؛ ويشمل هذا الإشراف تحديد الإجراءات المراد اتخاذها فيما يتعلق بقبول المستندات -المقدمة بموجب الاعتماد- ومطابقتها. كما فوض العميل المصرف بتنفيذ أي طلب دفع يتم تقديمه، بموجب أي اعتماد، بصرف النظر عن أي نزاع بين العميل والمستفيد.

17. لن تكون مسؤوليات العميل تجاه المصرف، بموجب هذه "الشروط العامة لإصدار الاعتمادات المستندية"، مرتبطة أو متأثرة بأي مطالبة أو نزاع أو مرافعة أو حق قانوني أو شرعب بين العميل والمستفيد و/أو طرف ثالث، أو أي تغيير في الهيكل القانوني أو النشاط التجاري للعميل.

18. في حال طلب العميل إصدار اعتماد قابل للتحويل؛ فإن المصرف لا يتحمل أي مسؤولية عن صحة أو دقة أي تحويل، أو عن هوية أي شخص موضح على طلب التحويل أو السحب أو الكمبيالة، أو أي مستندات أخرى.

19. بالنسبة للاعتماد الخارجي؛ وافق العميل علم أن البنود التالية سيتم تضمينها في الاعتماد -كما يراه المصرف- وهي:

19.1. (هذا البند يطبق على اعتمادات البضائع المرسلة على ميناء الوصول شاملة التأمين CIF): بوليصة أو شهادة التأمين من نسختين للشحن (البحري/ الجوي/ البري) وبعملة الاعتماد نفسه، وبالشكل القابل للتداول، تصدر باسم "مصرف الإنماء" بالقيمة الكاملة للفاتورة إضافة إلى نسبة %10 تغطي الشحنة، وتكون بوليصة تأمين فئة (أ)، مع تغطية ممتدة تشمل: جميع أخطار شحن البضاعة، وأخطار الإضرابات، وأخطار الحروب. ويجب ألا تشتمل الوثيقة على أن غطاء التأمين خاضع للإعفاء النسبي أو الإعفاء المخصوم.

19.2. (هذا البند يطبق علم اعتمادات البضائع المرسلة علم ميناء الوصول شاملة التأمين CIF): شهادة ترفق مع بوليصة التأمين، وصادرة من شركة التأمين، وتبين: (1) اسم شركة التأمين.

- (2) عنوان مكتبها الرئيسي.
- (3) البلد الذي تأسست فيه.

وتقر شركة التأمين المذكورة بياناتها في هذه الشهادة؛ أن الموقع أدنى الشهادة يشهد نيابة عنها؛ أن لها وكيلاً أو ممثلاً مؤهلاً ومعتمداً في المملكة العربية السعودية.

ويجب تصديق هذه الشهادة من الغرفة التجارية في بلد المصدر.

19.3. شهادة ترفق مع: بوليصة الشحن (البحري/ الجوي) أو إشعار إرسالية الشحنة البرية، يصدرها ويوقعها (مالك أو وكيل أو قبطان) الشركة العائدة لها (السفينة أو الطائرة أو الشاحنة) تبين هذه الشهادة:

(1) اسم السفينة الحالب، اسمها السابق إن وجد أو اسم شركة الطيران الناقلة، رقم الرحلة/ اسم الشركة المالكة للشاحنة، رقم الشاحنة.

- (2) جنسية (الباخرة أو الطائرة أو الشاحنة).
- (3) مالك (الباخرة أو الطائرة أو الشاحنة).
- (4) أسماء (الموانماً أو المطارات أو الحدود البرية) التي ستتوقف فيها (السفينة أو الطائرة أو الشاحنة) أو تمر من خلالها، وهي في طريقها إلى المملكة العربية السعودية.

The owner/agent/captain of the vessel/plane/truck signing this certificate accordingly declares that the information provided in this certificate is correct and complete and that the vessel/plane/truck shall not anchor at, stop at or pass through any other ports, airports or boarders other than those mentioned above, en route to Saudi Arabia.

This certificate must be notarized or certified by a chamber of commerce or a certified notary.

(Note: This certificate is not required if the shipment is shipped through the National Shipping Company of Saudi Arabia, Saudi Arabian Airlines or the United Arab Shipping Company.)

19.4. A separate certificate issued and signed by the owner/agent/captain of the vessel's company containing a clause regarding the legal classification of the vessel that states that the vessel:

- (a) Is not over 15 years of age
- (b) Is over 15 years of age and not over 25 years of age and has established and maintained a regular pattern of trading on an advertised schedule to load and unload at specified ports

19.5. In the case of shipments in containers, a certificate issued by the Beneficiary stating that a label with the name and fax/cable/telex address of the applicant along with a copy of the packing list(s) of contents has been affixed to the inside part of the container's door.

19.6. Certificate of Origin, in duplicate, issued by either the supplier, in which case it must be certified by a chamber of commerce or industrial union of the exporting country or the U.S. – Saudi Arabian Business Council (for goods of U.S. origin only, if applicable); or issued by a chamber of commerce, stating the name and address of the manufacturer of the shipment and stating that all goods contained in the shipment originate in the country that is specified in the Documentary Letter of Credit application.

In the event that the Documentary Letter of Credit allows for goods to originate from more than one country, or in the event that goods are of European Union origin, the Certificate of Origin should clearly specify the name of the country of origin corresponding to each product and should also mention the name and address of each manufacturer.

In addition, the Certificate of Origin must state the country of origin of goods shipped as has been mentioned on each and every product.

19.7. Commercial invoice, in triplicate (originals), all of which must be duly signed and one of which must be certified by a chamber of commerce or by the U.S. - Saudi Arabian Business Council (for goods of U. S. origin only, if applicable) stating a summary of its contents.

19.8. Paragraphs 19.2 and 19.3 are not applicable to goods and products manufactured in Arab League Countries.

20. Regarding communications and transmissions related to the Documentary Letter of Credit or the Beneficiary, the Customer agrees that the Bank may use any recognized communication or system of transmission and that the Bank will not be responsible for the occurrence of any breaks, errors or delays caused by such systems.

- 21. In case of any default by the Customer, the Bank is entitled to pursue all available legal rights.
- 22. These general conditions for the issuance of the Documentary Letter of Credit together with the application to open the Documentary Letter of Credit and the Credit Facilities Agreement constitute a non-severable unit, and bind both parties upon the opening and issuing of the Documentary Letter of Credit.
- 23. Any dispute regarding the rights and liabilities between the Customer and the Bank shall be governed by the laws and statutes of the Kingdom of Saudi Arabia without prejudice to Shariah rules.
- 24. These general conditions for the issuance of the Documentary Letter of Credit shall govern all Documentary Letters of Credit opened by the Bank according to the Customer's request both at present and in the future.

The Customer certifies that the Beneficiary is not subject to boycott or blacklisting. The Customer further certifies that the goods and services that are mentioned in the application for the Documentary Letter of Credit are not forbidden or banned.

ويقر الموقع أدنى هذه الشهادة (مالك أو وكيل أو قبطان) الشركة التابعة لها (السفينة أو الطائرة أو الشاحنة)؛ أن المعلومات المبينة في هذه الشهادة صحيحة وكاملة، وأن (السفينة أو الطائرة أو الشاحنة) وهي في طريقها إلى المملكة العربية السعودية لن تتوقف أو ترسو في أي (موانئ أو مطارات أو حدود برية) أخرى بخلاف ما هو مذكور في هذه الشهادة. ويجب توثيق هذه الشهادة من كاتب العدل، أو تصديقها من الغرفة التجارية.

(تنبيه: هذه الشهادة غير مطلوبة إذا تم الشحن من خلال الشركة الوطنية السعودية للنقل البحري، أو الخطوط الجوية العربية السعودية، أو شركة الملاحة العربية المتحدة).

19.4. شهادة منفصلة وموقعة من (مالك أو وكيل أو قبطان) الشركة العائدة لها السفينة، تنص علم أن السفينة مصنفة وفقاً للقانون المطبق في التصنيف، وتوضح أن:

- (أ) عمر السفينة لا يتعدب 15 عاماً. أو:
- (ب) عمر السفينة فوق 15 عاماً ولا يزيد عن 25 عاماً. وأنها محافظة علم نمط تجاري ثابت، وجدول معلن للشحن، والتفريغ في موانماً محددة.

19.5. في حال الشحن في حاوية، يقوم المستفيد بإصدار شهادة تنص على أن هناك بطاقة ملصقة في الجزء الداخلي من باب الحاوية وتحمل هذه البطاقة اسم مقدم الطلب وبياناته (رقم الفاكس، العنوان البرقي، التلكس) مع صورة من قائمة/ قوائم محتويات الشحنة.

19.6. نسختين من شهادة المنشأ، صادرة إما من المورد؛ وتكون مصدقة من الغرفة التجارية/الاتحاد الصناعي للشركة المصدرة (أو من مجلس الأعمال الأمريكي السعودي، إذا كان منشأ البضائع: الولايات المتحدة الأمريكية)؛ أو صادرة من الغرفة التجارية وتنص علم: اسم وعنوان الجهة الصانعة للشحنة، وأن جميع البضائع الموجودة في الشحنة هي من المنشأ المحدد في طلب الاعتماد.

وفي الحالات التي يسمح فيها الاعتماد بأن يكون منشأ البضاعة من أكثر من بلد واحد، أو عندما تكون البضائع من منشأ الاتحاد الأوروبي، فإنه يجب أن تحدد شهادة المنشأ بوضوح: اسم بلد المنشأ المطابق لكل منتج، وأن تنص علم اسم وعنوان الشركة الصانعة.

ويجب تصديق الشهادة من الغرفة التجارية؛ علاوة علم ذلك يجب أن تنص شهادة المنشأ علم أن بلد المنشأ للبضاعة المشحونة قد ورد علم كل بند من المنتجات.

19.7. فاتورة تجارية، من ثلاث نسخ أصلية، ويجب أن تكون جميع النسخ الأصلية موقعة، وأن يتم تصديق واحدة منها من الغرفة التجارية (أو من مجلس الأعمال الأمريكي السعودي، إذا كان منشأ البضائع: الولايات المتحدة الأمريكية)؛ وتنص على ما هو مشمول فيها، بذكر بيانات موجزة لها.

19.8. لا تنطبق الفقرة (2/19) و(3/19) على البضائع أو المنتجات المصنعة في دول من أعضاء جامعة الدول العربية.

20. وافق العميل علم أنه يجوز للمصرف استخدام أي نظام اتصالات أو إرسال (بث) معترف به، ولن يكون المصرف مسئولاً عن حدوث أي حالات انقطاع أو أخطاء أو تأخير يسببها النظام وتنعكس علم المصرف؛ فيما يتعلق بالاعتماد، وفي التعامل مع المستفيد.

21. في حال أي تقصير من جانب العميل، فيحق للمصرف ممارسة جميع حقوقه القانونية المتاحة.

22. تعد هذه "الشروط العامة لإصدار الاعتمادات المستندية"، مع نموذج "طلب فتح اعتماد مستندي"، و"اتفاقية التسهيلات الائتمانية"؛ وحدة واحدة لا تتجزأ، وتكون ملزمة للطرفين حال فتح الاعتماد وإصداره.

23. أي خلاف فيما يخص الحقوق والالتزامات بين العميل والمصرف؛ فإنه خاضع لأنظمة وقوانين المملكة العربية السعودية، بما لا يخالف أحكام الشريعة الإسلامية.

24. هذه "الشروط العامة لإصدار الاعتمادات المستندية" هي التي تحكم كل الاعتمادات المستندية التي يقوم المصرف بفتحها بناءً على طلب العميل سواءً في الحاضر أو المستقبل.

تعهد العميل بأن المستفيد غير خاضع للمقاطعة، أو مدرج علم قائمة العملاء المحظور التعامل معهم، كما تعهد العميل أن السلع أو الخدمات -محل الاعتماد-غير ممنوعة أو محظورة.

To perform the following Authorities	بيانات العميل طالب فتح الاعتماد
غم الحساب Account No	
	رقم الهاتف
	Telephone No.
<mark>توقیع</mark> Signatur	the state of the s